
Opět se sešel rok s rokem a opět stojím na startu nejkrásnějšího MTB závodu ve znojemském 

regionu. Devátý ročník cyklistického klání kolem Vranovské přehrady tentokrát přilákal 

nezvykle velké množství závodně laděných bikerů. Pravděpodobně nadšeni z pozitivní 

předpovědi počasí, dostavilo se zhruba o sto účastníků víc, než jindy. Zato já jsem teplotami 

přes třicet stupňů určitě nadšen nebyl. Takové teplo mi totiž vůbec nedělá dobře, takže 

předem bylo jasné, že tentokrát to bude z mé strany spíš taková trochu rychlejší vyjížďka, než 

divoké závodění. A tak jsem se na startu zařadil pokorně do druhé půle startovního pole. Mé 

obavy mi potvrdil hned úvodní asfaltový výjezd. Na jeho vrcholu se o mě pokoušely první 

mrákoty. Podíval jsem se na vedle mě jedoucího Páju, ale ten mi krátkým posunkem dal 

nekompromisně najevo, že musíme jet dál. Při vjezdu na rovnou polní cestu zhruba tři 

kilometry po startu, vedoucí směrem do Znojemského lesa, jsem pod přívaly horkého vzduchu 

a metráků prachu pochopil, že musím změnit svoji taktiku závodu z „dokončit“ na „přežít“. 

Nohy mě bolely v kolenou, hlava duněla, lapal jsem po dechu potměšile vzpomínaje na 

rádobyvtipné prupovídky z večerního „soustředění“, že tento ročník určitě nejedu na bednu, 

ale spíš do bedny... Hlavou mi však blikla naděje, že až zajedu do stínu stromů v lese, bude líp. 

Jenže - nebylo. Sice jsem na chvíli zklidnil své tělo jízdou ve vláčku za několika bikery, ale 

v mém osudovém sjezdíku z loňského ročníku směrem k Zálesí jsem si je nechal pro jistotu 

trochu poodjet. Potom mě poprvé vystřídal v tahání tempa Pája. Dokonce tak důsledně, že 

se mi u Chvalatic lehce utrhl. Po výjezdu do Bítova jsem u první občerstvovačky hlesl „Vodu, 

nebo umřu“. Holčina z obsluhy se na mě vyděšeně podívala a rychle mi podala pohárek 

s vodou. Musel jsem trochu zředit ionťák, protože ten se v tom vedru postupně stával 

nechutnou tekutinou. Hned za občerstvovačkou se trasy dělí, vpravo jsme my se žlutými čísly 

zatáčeli na dlouhou, vlevo ti se zelenými čísly zatáčeli na krátkou trasu. Zaklel jsem, že nemám 

v kapse dresu zelenou fixku a zatočil dle pokynů pořadatele doprava. Zhruba od Bítovského 

hradu začíná 51 kilometrová trasa závodu +/- postupně stoupat a stoupat, až dostoupá na 

Suchou horu. Během tohoto stoupání jsem u rybníčku Podošná znovu dojel Páju. Dával si 

trochu oraz a tak jsem mu pokynul, že teď se pokusím zase táhnout já. Po sjezdu ze Suché 

hory mě u lomu předjel Jirka Brück a já si tak říkal, že jestli mě v kopci za Peksákem předjede i 

pověstná babička s nůší na zádech, urazím se, zahodím kolo a dám se třeba na včelaření…  

Každopádně, v brodu u Peksova mlýna jsme byli s Pájou zase jeden tým. A jako správnej tým 

jsme si řekli, že se na výjezd krpálu za mlejnem tentokrát můžeme tak akorát vyprdnout. Sice 

jsme se snažili šlapat, ale v pasáži, kdy se úvoz staví opravdu na kolmo, jsme svěsili nohy a 

poslušně pěšky vyšlápli vedle biků až na hranu toho kolmáku. Na zlomu jsme na chvíli zastavili, 

počkali, jestli se dostaví první infarkt, ale když se nic zvláštního nedělo, šlapali jsme na 

kašpárka dál do kopce. Naštěstí poté následoval rychlý asfaltový sjezd z Vysočan, takže tep 

se zklidnil, zpocený dres trochu oschl a ve finále celé toto odpočinkové období zakončila 

druhá občerstvovačka na křižovatce pod Cornštejnem. I zde jsem prosebně zažadonil o 

vodu, ale při představě, že bych měl pozřít nějaké sousto, se mi lehce zvedl žaludek, takže 

jsem svůj jinak oblíbený banánek vynechal. O stoupání kolem Cornštejna i následující 

asfaltové rovině nelze napsat nic obdivného, snad jen to, že se za mnou vyčůraně vyvezl 

jeden síly šetřící biker, aby mi samozřejmě po zatočení před Lančovem zpět do polí ukázal 

záda. Sjezd do Stříbrné zátoky, který následoval asi za dva kilometry, jsem projel velmi 

obezřetně, našetřil síly a potom v asfaltovém výjezdu z této zátoky za fandění početné 

skupiny diváků postupně zdolal dva bikery, kterým se sklon tratě zdál příliš velký a ubrali na 

tempu. Nakonec jsem z posledních sil zdolal další výjezd z Lančovské zátoky a domotal se na 

singl na Jezerní stráni. Když jsem vlevo přes vodu přehrady slyšel, jak hlasatel vyvolává v cíli 

číslo zhruba dvoustého „žlutého“ závodníka, pochopil jsem, že mě čeká „úspěšné“ umístění 

ve třetí stovce…(!) Při vjezdu na silnici do Vranova jsem se ohlédl, ale Pája za mnou tentokrát 

stylově potichu nešlapal. Asi se někde zasekl, řekl jsem si a pustil kolo z kopce dolů. Když jsem 

na pláži dorážel poslední metry, vítal a povzbuzoval mě hlasitým křikem celý tým, jako bych 

byl vítězem závodu, což jsem sebeironicky naznačil zvednutým palcem nahoru a dotazem 

„První, jsem fakt první…?“ :-) Poté jsem se pod protilehlým startovacím obloukem zřítil na zem 

a střídavě upíjejíce zbytek iontového nápoje, střídavě ublinkávajíce jej zase zpět na trávník 

jsem děkoval bohu, že jsem přežil. Naštěstí mi později zvedla chuť do dalšího žití Verča, která 

se opět dostala ve své kategorii na bednu a dokonce byla vyhlášena neoficiální mistryní 

Znojemska v MTB na rok 2015! No kdo by to byl kdy řek, že budeme mít v týmu mistryni! 

Doufám, že od teď nebude od nás chtít za každou fotku s ní těžký prachy… :-D            -©geri- 


